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Brattvåg Rotaryklubb 
Medlemsbrev nr 2, 2018/2019 

Oktober, November og Desember. 
President Jorunn Fjørtoft 

 
Redaksjon: Geir Magne Ingeborgvik, Øyvind Haugen, Ewa Hildre, Svein Hoel, Thor Grønmyr og 

Lidvar Sunde.  
 
Møte 2. okt. 2018 

Fritt møte på Hautunet 
Bursdager:  

Jorunn kunne fortelle at ingen 
hadde hatt bursdag siste uka i 
Rotary. Så leste ho eit fornyeleg 
vers  Ho  hadde  to  saker  ellers:  
Klubben hadde fått invitasjon frå 
Rotary Ørskog om medlemsmøte 
15.oktober, tema: Vennskap. 
Jorunn hadde også forslag om å 
auke  medlemsavgift  med  50,-  i  
halvåret som kunne dekke opp 
kaffipengar, slik at medlemmar 
slepp å tenke på å betale kvar gong. 
Rolf Doran informerte om Mama 
Clara prosjektet. Hareid klubben 
står som hovedansvarlig, men 
fleire andre Rotaryklubbar 
deriblant oss er med å støttar 
dette prosjektet.  
Kjøkkenutbetringa er ferdig og no 
står bada for tur for oppgradering. 
Det har slite nokre fortøyingar på 
flytebrygga på Brattholmen, dette 
han få med seg et par karar å 
ordne snarast. 
Kveldens tema : 
Informasjon om stoda i 
Nordøyvegen. 
Bjørn Sandnes, styreleier i 
Nordøyvegen og Rotarymedlem 
starta  med  å  fortelle  oss  om  
rapporten som IP Huse og Rostein 
hadde  bestilt  fra  Deolitte  (50  
bedrifter frå Haram er også med 
på å finansiere dette). Rapporten 
tar for seg utgiftene for bygging av 
Nordøyvegen kontra fortsatt 

ferjedrift  til  evig  tid.  Pr  idag  er  
det 70 mill pr. år med underskot 
på  å  drifte  desse  5  
fergeanløpa.  Det  har  vært  ein  
negativ holdning frå fylket til 
prosjektet,  og  det  er  no  svært  
nødvendig å få fram tala som 
visar ein realistisk framstilling av 
reknestykket. Framstillingar om 
at prosjektet Nordøyveg *stel* 
og *øydelegg* andre 
fylkeskommunale utbyggingar er 
feil. Denne analysa visar at 
prosjektet er økonomisk sett 
betre for fylket enn å måtte 
bygge ut 5 nye ferjekaier, 
investere i 5 nye miljøvennlig 
ferjer, ladestasjoner med meir! 
Reknestykket og velvillige 
kommunar, folk og næringsliv 
kjem med 1,2 milliard aleine. 2,9 
milliard  må  då  fylket  låne,  men  
desse midlane vil dei få att frå 
Staten. Dei pengane som 
næringsliv, folk, kommunar som 
Haram, Sandøy og Nye Ålesund 
betaler inn vil dekke utgiftene dei 
første  par  åra.  Så  fylket  treng  
dermed ikkje å ta opp lån med 
eingong. 
Vedtak i fylkestinget vil enten 
komme på eit eventuelt 
ekstraordinært innkalla 
Fylkesting 20.november, eller i 
desembertinget. Det som 
gjenstår  no  er  å  få  svar  frå  
samferdselsdepartementet om 
godkjenning på utvida 
bompenge nedbetaling på 40 år.  

 
 

Møte 9. okt. 2018 

Geir Steinar Vik, dagleg leiar i 
Ålesund Fotballklubb 
«Regionbygging» 
Bursdager: Hjørdis Kristine Skaar 

Møtet i går samlet rundt 30 stykker. 
Jorunn leste dikt og det ble klappet 
for Hjørdis som hadde hatt 
bursdag siden sist. 
 
Geir Vik er idag daglig leder 
(direktør) i Aafk , han var dagens 
foredragsholder/gjest. Han er 
tidligere Reiselivssjef Destinasjon 
Ålesund & Sunnmøre. Han snakket 
om fotball og regionbygging, om 
målet som er å være Sunnmøres 
stolthet. 

 
 
Hvert  år  til  samme  tid  spør  
klubben supportere, næringsliv og 
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andre de samme spørsmålene, for 
å se hvordan de ligger an, som eks. 
Hva tenker du når du hører Aafk? 
De  har  en  målsetting  om  å  ha  
minst 1/3 del lokale spillere på 
laget,  dette  for  å  gi  
sunnmøringene  følelsen av 
tilhørighet og stolthet. 
De har jobber med aldersbestemte 
trinn for å gi unge/barn mulighet 
til å utvikle seg, og for å ha spillere 
som senere kan spille seg inn på A 
laget. De ser nytteverdien av å 
samarbeide med de 23 klubbene 
rundt, Nye Ålesund, Giske og Sula. 
Aafk ønsker å være mer enn bare 
en fotballklubb, de ønsker å drive 
med merkevarebygging og skape 
tilhørighet. 
Aafk-  Samfunn  er  i  gang  med  tre  
grunnpilarer:  
- Samfunnsansvar                                    
 - Talentutvikling                                    
- Innovasjon/næringsliv 
De har nå i august 2018 startet 
Møre og Romsdals første GATELAG. 
Det er Aafk som legger til rette et 
tilbud til rusmisbrukere som 
ønsker  å  spille  fotball.  De  får  da  
bruke banen, stadion, 
garderober/dusj, de får sette seg 
ned å ta en matbit sammen. Dette 
er  et  lavterskel  tilbud  som  gir  de  
muligheter til å være sosiale og ha 
et tilbud, de kan komme onsdag og 
fredag  (4  timers  økt),  om  de  er  
ruset får de ikke delta i spillet, men 
kan være tilskuere. Ingen blir vist 
bort. Så langt er det 5-6 faste som 
stort sett kommer, og potensialet 
er mange flere på sikt. 
 
Møte 16. okt. 2018 

Yerzhan & Akkenzhe Segazins 
«Kazakh culture & history» 
Bursdager:  

 

Dear  fiends  !  We  are  pleased  to  
invite  you  t  the  Rotary  Club  
evening dedicated the Kazakh 
culture  &  history.  The  program  

includes a presentation about 
Kazakhstan, Kazakh traditional 
music performance and our 
background. Dated: 17.10.2018 
at 20.30. Venue: To Hautunet 
House, Brattvåg. Looking 
forward to seeing you, Yerzhan & 
Akkenzhe Segazins.  

 
 
Denne flotte invitasjonen kom til 
oss i Rotary. 
Den tidligere keeperen på 
Brattvåg Herrelag i fotball har 
etablert seg her i Brattvåg 
området selv om han har lagt 
opp selv. Nå har han giftet seg og 
fått  et  barn.  Det  var  kona  hans  
som styrte det meste av showet 
denne kvelden. Og for ei dame 

 Modell, skuespiller, forfatter, 
show og tv vertinne, stor stjerne 
hjemme i Kazakstan. Blendene 
vakker og talefør  Ho fortalte 
at ho alltid hadde likt seg på 
scenen, og ho følte at ho hadde 
også  fullført  morens  drøm  å  stå  
på scene når ho har klart å ha ei 
karriere der selv. Ho har vært tv 
vertinne  i  10  tv  show,  studert  i  
USA, Boston. Drømte om 
Hollywood, men oppdaget da ho 
reiste dit at det var mye stress der, 
men  ho  tok  med  seg  lærdom  
hjem derfra. For ho dro hjem til  
moren som plutselig var alene. 
Og der møtte hun *Juri* mannen 
sin. Han fikk henne til å bli med 
til  Norge.  Det  var  merkelig  å  
komme hit syns hun, stille folk, 
lite folk å se, men skjønte fort at 
hun kunne trives godt, de ble tatt 
godt imot av alle og har alltid følt 
seg velkomne. Det å få datteren 

har også integrert henne godt i 
lokalsamfunnet. Hjemme i 
Kazakstan har hun eget show som 
hun har turnert med landet rundt. 
Dette showet håper hun å ta med 
til  Norge  også  på  sikt..  Etter  at  
moren døde har hun kjent på det å 
gjøre mer for andre mennesker, og 
ho er i gang med mye, blant anna 
skriver hun bok, og vil senere 
prøve å arrangere festivaler, 
musikkonkurranser, være med i 
flere filmer og tv show (dette er 
nok mest i Kazakstan) 
Så fortalte hun om Kazakstans 
historie, om Silkeveien mellom Sør 
Asia  og  Kazakstan,  Kina  er  i  en  
ende, Russland i den andre. 
Gjengis Khan kom med ny kultur. 
Kazah betyr fri. 
1917 revolusjon, der tapte 
Kazakstan mot russerne. 
1930 var det stor hungersnød i 
landet 
17.desember 1986 protesterte 
landet  mot  Russland  for  å  bli  et  
fritt land, og den kalde krigen gikk 
mot slutten 
1991 var Kazakstan et fritt og 
moderne land som valgte sin første 
president 
Juri fikk også fortelle om hvordan 
han har opplevd å komme til 
Brattvåg,  jobbe  her  og  bo  her  og  
generelt om fotballhistorien sin.  
Rotary medlemmene fikk smake 
på diverse kaker og andre 
godsaker fra Kazakstan, også litt 
hestemelk og kamelmelk (litt ulike 
reaksjoner på ukjente smaker.., 
men interessant) 
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De avsluttet med flere fine sanger 
fra  sitt  land,  ho  viste  seg  å  være  
også en dyktig sanger og musiker. 
Juri slet litt mer med å holde følge 
da datter satt som klistret på han 
og nektet å slippe taket (så søt) 
To  timer  ble  det  med  kultur  og  
veldig hyggelig par  
 

Møte 23. okt. 2018 

Leif-Arne Langøy 
Foredrag om NMK 

Bursdager: Rune Fjørtoft 

Rolf åpnet møtet denne kvelden 
da Jorunn var på reise. 
 
Dagens gjest Leif- Arne Langøy ble 
introdusert av Leif Sønderland 
som var Leif-Arnes første sjef. Han 
ble ansatt som Næringskonsulent i 
Haram kommune i 1981, og 
stillingen var et samarbeid mellom 
HK. Industrigruppa og 
Næringssamskipnaden. Han kom 
da fra Bergen Handelshøyskole. 
Leif-Arne hadde denne jobben 
fram til 1999 da han ble ansatt av 
Aker som Daglig leder ved verftet i 
Brattvåg.  

 
 
I 2009 ble han engasjert i NMK av 
primus  motor  Kai  Vestre.  Han  
hadde startet prosjektet året før 
og møtte motstand i Ålesund 
bystyre for planene. Med flere på 
laget ble det likevel oppstartet og 
Arne  Harnes  kom  også  inn  i  
prosjektet. Det ble startet i det 
små og etter som leietakere ble 
klare ble videre utbygging satt i 
gang. Trinn 1 var ferdig utbygd i 
2012 og ble åpnet av Kronprins 
Haakon Magnus den 8. 
november. 
Deretter fortsatte utbyggingen 
av  NMK2  hvor  både  Haram  
kommune og Møre og Romsdal 
fylkeskommune bidro. Dette 
trinnet i utbyggingen ble åpnet i 
2015  av  en  Robot  som  da  
signaliserer teknologi og framtid. 
NTNU,  Inmarsat,  fylke  og  
kommune kom inn som 
leietakere etter åpningen. 
Neste trinn ble Newton Møre og 
Mørelab som åpnet 17. august 
2018 av Nobelprisvinner May 
Britt Moser.  
Børs og Bacalao blir arrangert 
årlig  i  regi  av  SBM,  og  her  
konkurrerer 200 unge gründere 
om en premie på 1 mill. kroner.  

 
 
Daglig  er  det  ca.  8000  personer  
innom  NMK  så  dette  er  et  

område  hvor  det  trengs  god  
infrastruktur, og derfor er det 
planlagt et høyhus som skal 
romme  bla.  et  hotell.   Det  
foreligger også planer om å binde 
sammen  sjøen  og  NMK  via  en  
gangbro slik at gjester kan 
ankomme sjøvegen. Før å få disse 
planene realisert må Ålesund 
kommune bidra aktivt med å skape 
gode opplevelser for alle både 
med et levende bysentrum og et 
godt entreprenørskap. Byen må ha 
fasiliteter som er åpne for turister 
og studenter. 
 
Møte 02. Nov. 2018 

Krabbefest 

Bursdager:  
Godt  fremmøte  med  ca.  50  
rotarianere med ledsagere og 
spesielt inviterte enker etter 
tidligere rotarianere. Dessverre 
ingen fra andre klubber denne 
gangen heller, så den tradisjonen 
ser ut til å dø ut? 
 
President Jorunn åpnet med gruk 
om  å  leve  i  nuet,  og  ga  deretter  
ordet til klubbmester Anne Marit 
som tok over for resten av festen. 
 
Ett minutts stillhet til minne om 
nylige avdøde Joachim H. 
Rønneberg som var 
charterpresident fra Aalesund Øst 
da  Brattvåg  RK.  ble  startet  opp  i  
1967. Kjent krigshelt fra 
tungtvannsaksjonen ved Vemork 
og  mangeårig  stemme  i  
lokalradioen i NRK. 

 
 
Velkomstsang – ny ”krabbesang” 
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forfattet av klubbmesteren, og 
deretter kunstnerisk innslag ved 
tre lokale ungdommer, Julie 
Sandnes Gjøsund, Frida 
Sønderland Nustad og Daniel 
Bjørlykke som ga en forsmak på litt 
av  det  koret  ”Uhørt”  sin  musikal  
kunne by på. Den spilles på 
Ingebrigt Davik-huset om to dager, 
og klubbmester kom med sterk 
anbefaling om å finne veien til den 
konserten. 

 
 
Deretter  var  det  fritt  frem  til  
krabbe/rekebordet, i avtalt 
rekkefølge. Flotte og velsmakende 
krabbeskjell fra Sylvi Anne Otterlei 
på Fjørtofta, reserveløsningen 
med skjell fra Hitra for noe år 
tilbake mintes med gru…  
Vin og annen drikke etter eget valg 
i tillegg, og stemningen steg utover 
kvelden, med livlig prat mellom 
bordene. 

 
 
Kaffe og medfølgende kakebord 
ble humoristisk presentert av Alf 
Magne, deretter loddsalg med 
mange flotte gevinster. Trekningen 
ble  som  vanlig  suverent  ledet  av  
Anne Marit, denne gang med 
Anders som løpegutt mellom 
trekning av lodd og utdeling av 
gevinster. 
Underveis var det også allsang, 
med stødig tonefølge av Arne V. 

Til slutt takket president Jorunn 
for  en  veldig  trivelig  kveld,  og  
informerte om neste møte. 
 
Møte 6. Nov. 2018 

Fritt møte 
Bursdager: Øyvind Haugen 
Eldar Sæterøy 

 
President Jorunn åpnet med 
dagens gruk. Bursdager siden sist: 
Øyvind 3.11. og Eldar 4.11. Hun 
minnet om guvernørbesøket 
27.11. i Ørskog, avreise avtales 
senere. 
3 minutt ved Bjørn Johnsen som 
snakket  om  en  bok  han  nylig  
fikk, ”Reisegalskap 1” av Ivar 
Mork. Forfatteren reiser verden 
rundt, skriver reisebrev og holder 
kåserier. Han mener selv det har 
utspring i alle bøkene han leste 
som barn/ungdom fra 
forskjellige land, og ønsket om å 
oppleve disse landene. Boken 
består av humoristiske 
betraktninger fra reisene i andre 
land,  og  Bjørn  leste  3  korte  
reisebrev fra disse. 
Deretter Elin med hovedtema: 
Nye  medlemmer,  og  ta  vare  på  
de som allerede er i klubben, 
spesielt de yngre som ikke møter 
så ofte. 

 
 
Hun leverte ut ark og kulepenn til 
hvert  bord  og  ba  om  forslag  til  
gode idéer. 10 minutters 
diskusjon rundt bordene skapte 
engasjement, og skriftlige 
forslag/betraktninger ble samlet 
inn av Elin til videre bearbeiding. 
Deretter fortsatt samtaler og 

diskusjon rundt bordene om dette 
temaet og andre ting, til president 
Jorunn avsluttet med å minne om 
neste møte, fellesmøte med Inner 
Wheel, fremmøte kl. 19. 
 
Møte 13. Nov. 2018 

Foredrag om Norges største 
svindler av Kjell Løset 
Bursdager: Endre Sandnes, Rolf 
Haugerud og Jostein Skjelten 

 
Fellesmøte med Inner Wheel, godt 
fremmøte. President Jorunn åpnet 
med dagens ”gruk”, og stilte med 
nybakte boller og syltetøy. 
 
Ordet ble gitt til dagens 
foredragsholder, Kjell Løseth, 
forøvrig bror til president Erna i IW 
og svoger til Rotarymedlem Bjørn J. 
Tidligere i skolevesenet, nå leder 
av Storfjordens venner. Han 
fortalte om identitetstyveri som er 
mer  vanlig  enn  vi  tror,  og   
illustrerte dette i første omgang 
med  å  kle  ut  svoger  Bjørn  med  
Trumpmaske.  

 
 
Deretter fortalte han om sitt møte 
med en ”profesjonell” 
identitetstyv, Viggo Johan Ørbak, i 
1963. Kjell arbeidet som portier 
ved Geiranger hotell, og fikk en 
dag  besøk  av  en  mann  som  
presenterte seg som politi, og lurte 
på mulighetene for jobb i 
Geiranger. Han ble henvist videre 
til lensmannen i Stranda, fremviste 
en tilsynelatende ekte 
politilegitimasjon, og tilbød seg å 
jobbe gratis en tid fremover. Det 
var populært for et slunkent 
lensmannsbudsjett, og han fikk 
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jobb på stedet.  
Lensmannsbetjenten alias Viggo 
Ørbak greide jobben sin helt flott. 
Dirigerte trafikken profesjonelt, 
kunne Veitrafikkloven på rams, og 
ordnet opp i slagsmål og bråk med 
stor autoritet. Kjell fortalte om 
flere episoder fra tiden i Geiranger 
der  de  var  mye  sammen,  men  til  
slutt ble han avslørt og arrestert av 
sivilt  politi.  Dagen  etter  var  det  
store overskrifter i 
Sunnmørsposten, og avisene 
omtalte det som ”århundrets 
Køpenickiade”. Han ble stilt for 
retten, men fikk en mild dom. 
Etter dette fortsatt han sin 
virksomhet andre steder, som 
omfattet bl.a. major i Forsvaret, 
kontrollør på Holmenkollbanen, 
prest i Göteborg der han forrettet 
6 gudstjenester, kirurg i Biafra 
under krigen der, ble oppdaget og 
flyktet til England, presenterte seg 
som FN-offiser, deretter høy 
stilling i politiet i Rhodesia, senere 
til København der han bløffet seg 
til toppstilling i frimurerlosjen, 
men ble avslørt her i forbindelse 
med utgivelse av en jubileumsbok.  
Så gikk turen tilbake til Norge, der 
han bl.a. utga seg for kongens 
adjutant, byråsjef i 
Justisdepartementet og 
dommerfullmektig, viet 6 ektepar i 
Rådhuset, men usikkert om disse 
ble kjent gyldige i ettertid da han 
på nytt ble avslørt. 
Han hadde ingen formell 
utdannelse utover folkeskolen, 
men fungerte svært godt i alle sine 
forskjellige roller. Økonomisk ble 
han sannsynligvis støttet av sin 
mor,  men  fikk  1  års  fengsel  for  å  
sende ut falske 
innbetalingsblanketter til 
kontingent i frimurerlosjen med 
eget kontonummer. 
Kjell mistet etter hvert kontakten 
med  ham,  men  har  forsøkt  å  
kontakte  ham  på  en  adresse  i  
Malmø uten å få svar. Forklaringen 

på de mange identitetstyveriene 
er sannsynligvis en mani for å 
bære uniformer, samt 
mindreverdighetskompleks da 
han var liten av vekst. 
Kjell  fikk  stor  applaus  av  
forsamlingen og velfortjente 
blomster av president Jorunn for 
et artig og humoristisk foredrag.  
Han avsluttet med å tilby 
Storfjordskalenderen 2019, og 
fikk god avsetning på disse. 

 
  
Til slutt takket president Erna for 
invitasjonen på vegne av Inner 
Wheel, før vi gikk hvert til vårt. 
 
Møte 20. Nov. 2018 
Vinsmaking 

Bursdager: Anne Marit 
Søndereland 

 
President Jorunn åpnet med 
dagens gruk. 
Hun ga deretter ordet til Anne 
Lena Rishaug – tema denne gang 
vinsmaking. 
Italienske viner fra forskjellige 
regioner, Veneto (Valpolicella), 
Piemonte, Toscana (Chianti). 

 
 
Kort innføring i hvordan man ser, 
lukter  og  smaker  på  viner,  ved  
smaking var det nok med 2-3 små 

super. Fortalte også om 
fremstilling og lagring av 
forskjellige viner. 
Deretter fikk vi over på kveldens 
høydepunkt, smakingen. Før 
denne ble vi spurt om det var 
behov for  noe å  spytte  vinen ut  i  
etter smakingen, det var det ikke… 
Foredragsholderen fikk derfor ha 
spyttebakken  for  seg  selv,  og  
kunne kjøre bil hjem etterpå. 

 
 
Vin nr. 1: Ca’ la Bionda Valpiocella 
Classico 2017. Lys lilla farge, fruktig 
aroma av kirsebær/moreller, smak 
fruktig, noe saftpreg med lette 
tanniner. Passer best til lyst kjøtt 
(svin, kylling) og hvit fisk. Lages av 
flere forskjellige druer, Corvina, 
Corvinone og Rondinella. 
Vin nr. 2. : Felsina Berardenga 
Chianti Classico  2016. Middels dyp 
rød  farge,  aroma  røde  bær  og  
blomster/urter, smak røde bær, 
lakris, frisk og relativt lang 
ettersmak. Passer både til lyst og 
mørkt kjøtt (storfe,lam). Endruevin 
av sangiovese. 
Vin nr. 3: Produttori  del 
Barbaresco 2015. Middel dyp 
brunrød farge, aroma med røde og 
mørke bær, litt blomster, smak av 
samme med lang og fast ettersmak, 
mer tanniner enn de forrige, 
Passer  til  vilt,  lam  og  ost.  Også  
endruevin, av nebbiolo som er 
Piemontes ”egen” drue. 
Vin nr. 4: Tommasi Amarone della 
Valpolicella Classico 2013. Dyp rød, 
nesten svart farge, aroma røde og 
mørke bær,   svært  fyldig  smak av  
mørke bær, tørr og lang, litt bitter 
ettersmak, rikelig tanniner. Passer 
til  storfe,  vilt  og  ost,  kan  også  
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drikkes til sjokolade eller alene. 
Alkoholsterk  vin  som  lages  av  
druer  som  tørkes  i  5-6  mndr.  før  
pressing. Flerdruevin, Corvina, 
Rondinella, Corvinone og Oselata. 
Anne Lena gikk under smakingen 
rundt til de forskjellige bordene, 
kom med supplerende 
opplysninger og svarte på 
spørsmål fra ivrige Rotarianere. Av 
forståelige grunner steg 
stemningen underveis, og 
diskusjonen gikk livlig om hvilken 
vin  som  var  best,   og  om  
beskrivelse av lukt, aroma og smak. 

 
 
Vi gikk som vanlig ved disse 
vinsmakingskveldene godt på 
overtid, men det hadde ingen noe 
i mot. Jorunn takket for  et godt og 
interessant foredrag, og avsluttet 
med nok et gruk, denne gang om 
bilkjøring. Men det sto ingen 
Rotarybiler på parkeringsplassen 
denne kvelden. Medlemmene 
hadde ordnet seg med skyss av 
ektefeller som ikke var til stede, 
eller de gikk hjem. 
 
Møte 27. Nov. 2018 
Fellesmøte Ørskog /Brattvåg RK 
Bursdager: Randi Ulla Nogva 
 

Fellesmøte Ørskog RK/Brattvåg RK 
med guvernør Arvid Blindheim fra 
Vestnes RK og ass.guvernør Ingrid 
Amalie Hagen fra Sula RK, denne 
gangen i Gamlebanken på Sjøholt. 
7 fremmøtte fra Brattvåg, noen 
flere fra Ørskog. Servering av kaffe 
og kaker. 
President Gert Rietman i Ørskog 
RK ønsket velkommen, og ga ordet 
til guvernør Arvid.  
Han åpnet med å skryte av begge 
klubbene som vi kan være stolte av, 

veldrevne med godt miljø og 
godt omdømme i 
lokalsamfunnet. Fortalte 
deretter litt om seg selv, 
opprinnelig fra Sykkylven, men 
bodd på Vestnes siden 1974, 
lærer/rektor frem til 1992, 
deretter fylkeskultursjef fra 1992 
til  2014.  Gift,  3  barn  og  2  
barnebarn. 
Deretter foredrag om Rotary, 
som bl.a. var sterkt inne i bildet 
da  FN  ble  dannet  i  1949,  og  litt  
oppdatering om Polioplus som 
startet  opp  i  1988.  Vi  er  nå  
nesten  i  mål,  siste  året  har  det  
vært bare under 20 nye tilfelle i 3 
land. Han trakk også frem det 
positive med at kvinnene også 
har  fått  adgang  til  Rotary,  dette  
har  vært  et  stort  pluss  for  
organisasjonen. 
Det er viktig å inspirere 
hverandre og tenke klubbmiljø, 
samt  styrke  omdømmet  i  
lokalmiljøet. Han snakket om 
forskjellige klubber i distriktet 
som har samarbeidet om Global 
Grant prosjekter, pågående 
prosjekt  er  i  Litauen  for  å  
motvirke det høye antall 
selvmord blant unge menn. 

 
 
Ass.guvernør  Ingrid Amalie 
takket  på  vegne  av  begge,  før  
president Gert i Ørskog takket for 
fremmøtet og president Jorunn 
avsluttet  med gruk og takket  på 
vegne av Brattvåg RK. 
 
 
 

 

Møte 4. Des. 2018 

Årsmøte 2017/18. 

Bursdager: Johannes Strand 
Vår eminente sekretær Tove S 
Høistad står for referatet frå 
årsmøtet 2017/18. 
Eit absolutt høgdepunkt på møtet 
var tildeling av Paul Harris 
utmerkelse til Eldar Sæterøy.  
Presidenten vår Jorunn Ulstein 
Fjørtoft stod for den offisielle 
overrekkelsen av  tildelinga.  
 

 
Eldar har utmerka seg i alle  
samanhenger i Rotary. Det er 
særlig innsatsen hans i dugnader 
som er eksepsjonell. Vi ser han 
føre  oss  på  kvar  dugnad  med  
kjeledressen på.  
Det blir ikkje skikkeleg dugnad 
uten Eldar tilstades i oransje 
bekledning. 
Slik vi kjenner han er det aldri nei i 
hans munn. Han er hjelpsom i alle 
samanhenger. Han har løysingar 
på det meste. Ein støttespeler for 
oss andre i dei fleste praktiske 
gjøremål i dugnader. Vel fortent 
utmerkelse Eldar . 
 
Møte 11. Des. 2018 
Fiskeri med Knut Arne Høyvik 

Bursdager: - 

Kveldens hovudpost var det Knut 
Arne Høyvik som stod for. 
President Jorunn starta møtet og 
introduserte kveldens gjest og 
foredragsholder. 
Han har si fortid innafor 
fiskerinæringa og har avslutta si 
yrkesaktive karriere som lærer på 
maritim skule. 
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30 år som skipper på fiskebåt med 
trivelege historier frå ei svunnen 
tid. Snakka ein del om dei gode 
fiskerier  på  50-talet  og  over  i  
nedgangngstider som etter kvart 
gjekk over i ein 
blomstringsperiode med 
oljeeventyret i Norge. 
Gode priser på silda på 50- talet 
gjorde det attraktivt å arbeide på 
fiskebåt. Kunne ha ei årsløn på 2-3 
ganger det ein kunne få på land. 
Sildeåret var 1956. 
Overfiske og dårlegare priser 
resulterte i nedgangstider for 
næringa. 
Endringer i utstyr ombord i båter 
og  overgang  frå  hamp  til  nylon  
gjorde  det  mulig  å  fiske  meir  
effektivt og ein fiska opp småsilda 
i tillegg. 
Ringnotsnurper, kraftblokk og 
sidepropeller er stikkord som 
resulterte i effektivisering. 
Lokale personer i fiskeriet med  
Gjendemsjø og Uksnøy i spissen 
stod  for  mykje  av  den  kreative  
utviklinga av fiskerinæring og 
offshore næringa i området vårt. 
 
Møte 18. Des. 2018 
Julemøte 

Bursdager: - 

 
Jostein Kvilhaug var henta inn til å 
lese eigne dikt og fortelle historier 
frå lokalsamfunnet. Har fortalde 
med stor innleving dei 
humoristiske historiene beskrive 
tilbake i tid.  
Starta fortellingene sine tilbake frå 
etter krigen frå 1948 og framover. 
Det var svunne tider med 
tilstelninger på Kvithaugen og 
etter  kvart  på  Våghall.  Det  er  ein  
fornøyelse å høyre Jostein 
underholde oss med side dikt og 
historier.  Det  vart  ei  munter  og  
humoristisk underholdning og 
latteren satt laust Kjente dikt som 
Krabbetausa, Kåpetrkset, 

Synnalandsbrua og Mora og 
dattera er dikt han presenterte. 
 

 
Mållaus vart Jostein då han 
overraskande vart tildelt 
Brattvåg Rotary sin kulturpris for 
2018. Og det skal nokre til at ein 
får til at han vert taus. 
Tradisjonen tru vart det julequiz 
med Bente. Stort engasjement 
rundt borda og kåring av ein 
verdig vinner for kvelden. 
Som  takk  for  prisen  avslutta  
Jostein Kvithaug med nok ei 
trivelig  stund  med  dikt  og  
historie.  Han  var  på  gli  og  var  
nesten ikje til å stoppe.  
Takk til ein verdig kulturpris 
vinner! 
 

 
 
Brattvåg Rotaryklubb ønsker 
alle medlemmer en riktig god 
jul og et godt nyttår. 
 


